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PM 2013: RI (Dnr 319-1034/2013) 

 

 

Hästa gårds framtid 
Skrivelse av Roger Mogert (S) 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Skrivelse av Roger Mogert (S) om Hästa gårds framtid anses vara besvarad med 

hänvisning till vad som sägs i promemorian. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Roger Mogert (S) föreslår i en skrivelse den 19 juni 2013 att Hästa gård 

fortsättningsvis ska bedrivas i samma anda som hittills med social verksamhet och 

fokus på ekologi tillsammans med djurhållningen som blivit ett naturligt inslag på 

fältet.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret konstaterar att trafik- och renhållningsnämnden arbetar 

med att ta fram olika förslag för att långsiktigt hitta en ny aktör för verksamheten på 

Hästa gård. 

 

Mina synpunkter 

 

Hästa gård utgör ett betydelsefullt inslag på Järvafältet. Enligt Vision Järva 2030 är 

det viktigt att aktivera Järva friområde i syfte att stärka kopplingen till stadsdelarna 

runt friområdet. Den tidigare arrendatorn, Stockholms läns 4H, lämnade i slutet av 

april 2013 in en konkursansökan för Hästa gård. Sedan dess har ett avtal slutits med 

en ny arrendator för återstående arrendetid på fem år. Denna planerar att bedriva 

jordbruk och naturvård inom arrendet och området kommer fortfarande vara 

tillgängligt för allmänheten. Under denna tid kommer staden att utreda på vilket sätt 

och med vilket syfte Hästa Gård ska drivas framöver. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

Skrivelse av Roger Mogert (S) om Hästa gårds framtid anses vara besvarad med 

hänvisning till vad som sägs i promemorian. 
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Stockholm den 14 november 2013 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilaga 

Skrivelse (Dnr 319-1034/2013) av Roger Mogert (S) om Hästa gårds framtid. 

 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Karin Wanngård (S) enligt följande.  

 

Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta  

1. Att skrivelsen tillstyrkes 

2. Att därutöver anföra 

 

Det är välkommet att staden nu har slutit ett nytt avtal med en arrendator som bedriver en 

liknande verksamhet som den verksamhet som 4H-gården bedrev. Det är emellertid viktigt att 

staden i utredningen av på vilket sätt och i vilket syfte Hästa gård ska drivas tar hänsyn till 

den sociala verksamhet som gården har bedrivit. Detta ska vara ledande i det fortsatta arbetet.   

 

Reservation anfördes av borgarrådet Daniel Helldén (MP) enligt följande.  

 

Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta  

1. Att bifalla skrivelsen 

2. Att anföra följande 

 

Miljöpartiet anser att staden ska se över finansieringslösningar för Hästa gårds förvaltning 

redan under innevarande kontraktstid. Fem år är en lång tid i relation till barn och unga men 

också i relation till de initiativ som i rask takt tas av regeringen när det gäller att öka 

kunskaperna om ekosystemtjänsternas betydelse.   

Ska gården ha möjlighet att utvecklas till ett kunskapscenter måste det finnas resurser för 

detta. Det behövs pengar och fantasi. Man behöver skapa synergier mellan ett 

visningsjordbruk, arbetsmarknadsåtgärder, social ekonomi, utbildning och forskning inte i 

första hand förhålla sig till Hästa som en för kommunen billig entreprenadverksamhet.  
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ÄRENDET 

 

Roger Mogert (S) föreslår i en skrivelse den 19 juni 2013 att Hästa gård 

fortsättningsvis ska bedrivas i samma anda som hittills med social verksamhet och 

fokus på ekologi tillsammans med djurhållningen som blivit ett naturligt inslag på 

fältet. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontoret tjänsteutlåtande daterat den 1 juli 2013 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stockholms stad tecknade under 2008 ett arrendeavtal med Stockholms läns 4H gällande 

Hästa gård med tillhörande marker. Sedan 2009 är trafik- och renhållningsnämnden 

representant för staden och har uppdraget att förvalta större delen av Igelbäckens 

kulturreservat. Jordbruket ska bedrivas som ett ”stadsnära, ekologiskt visningsjordbruk öppet 

för allmänheten”. I avtalet ingår också parkskötsel, barmarks- och vinterväghållning inom 

områdets parkvägar. 

Stadsledningskontoret anser i enlighet med Vision Järva 2030 att det är viktigt att 

aktivera Järva friområde och stärka kopplingen till stadsdelarna runt friområdet. 

I slutet av april 2013 lämnade Stockholms läns 4H in konkursansökan för Hästa gård 

efter en längre tid av ekonomiska problem. Trafik- och renhållningsnämnden har nu ett 

ansvar för att förhandla med konkursförvaltaren för att klara driften av verksamheten under 

en övergångstid tills ny lösning finns. Trafik- och renhållningsnämnden arbetar samtidigt 

med att ta fram olika förslag för att långsiktigt hitta ny aktör för verksamheten på Hästa gård 

i framtiden som Stockholms stads enda levande jordbruk. 

 

 


